
P R O T O K Ó Ł  Nr II/10 
z obrad II Sesji Rady Gminy Nowe Miasto Lubawskie  

z/s w Mszanowie 
 

 
 

Sesja odbyła się w dniu 14 grudnia 2010 roku, w sali narad Gminnego Centrum 
Kultury w Mszanowie i trwała w godz. od 1200 do 1335.  
Uczestniczyli wszyscy radni.  
Lista obecności stanowi załącznik nr 1.  
 
Spoza członków Rady w Sesji uczestniczyli: 
- Wójt Roman Trąpczyński  
- Wójt nowo wybrany Tomasz Waruszewski 
- Przewodniczący Gminnej Komisji Wyborczej Roman Poniewierski  
- Z-ca Wójta Cezary Kawiecki 
- Sekretarz Gminy Renata ŚliŜewska  
- Skarbnik Gminy Ewa ŚpiŜewska  
- radca prawny Witold Lendzion 
- Dyrektor Gminnego Zespołu Oświaty Krystyna Danielewska  
- Dyrektor Gminnej Biblioteki Publicznej Halina Kaczmarska 
- Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej Ewelina Tuchalska 
- Dyrektor Gminnego Centrum Kultury Andrzej Andrzejewski 
- Prezes Zakładu Usług Komunalnych sp.z o.o. w Mszanowie Mieczysław Wojtaszko 
- Komendant Gminny Ochotniczych StraŜy PoŜarnych Janusz Łupaczewski 
- sołtysi wymienieni w załączniku nr 2 
- przedstawiciele prasy 
 
Porządek obrad:  

1. Otwarcie i stwierdzenie quorum. 
2. Wybór sekretarza obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z obrad I Sesji Rady. 
4. Zgłaszanie zmian do porządku obrad. 
5. Informacja o działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
6. Informacja Wójta o stanie gminy. 
7. Wręczenie zaświadczenia nowo wybranemu Wójtowi. 
8. Ślubowanie Wójta.  
9. Zapytania i wnioski. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie powołania składów osobowych komisji stałych oraz 

wyboru przewodniczących i wiceprzewodniczących komisji. 
11. Powołanie Komisji Rewizyjnej.  
12. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wynagrodzenia Wójta. 
13. Informacja Przewodniczącego Rady w sprawie wysokości i zasad  otrzymywania 

diet przez radnych. 
14. Odpowiedzi na zapytania i wnioski.  
15. Zamknięcie obrad Sesji. 
   

 
Przebieg obrad: 
 
Ad 1 
Otwarcie Sesji i stwierdzenie quorum nastąpiło jak na wstępie protokółu. 
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Ad 2   
Sekretarzem obrad wybrano radnego Zdzisława DomŜalskiego. 
 
 
Ad 3 
Przewodniczący Rady Gminy Roman Biegajski poprosił sekretarza I Sesji o 
przedstawienie informacji o protokole.  
 
Radny Roman Brzeski poinformował, Ŝe zapoznał się z protokołem z poprzedniej Sesji, 
jego treść odzwierciedla przebieg obrad i wnioskował o przyjęcie. 
 
W głosowaniu, Rada Gminy jednomyślnie przyjęła protokół z I Sesji. 
 
 
Ad 4 
 
Nie zgłoszono zmian do porządku obrad.  
 
 
Ad 5 
Wójt przedstawił informację o swojej działalności w okresie międzysesyjnym: 
- 9 listopada odbyła się ostatnia Sesja Rady minionej kadencji, 
- 10 listopada, Wójt uczestniczył w uroczystościach związanych z Świętem 
Niepodległości, w Zespole Szkół w Jamielniku połączone ze ślubowaniem klas 
pierwszych oraz w wieczornicy zorganizowanej przez Burmistrza Nowego Miasta 
Lubawskiego, 
- 12 listopada, odbyło się spotkanie z Wojewodą, podczas którego Pani Helena Kalitka 
otrzymała Brązowy KrzyŜ Zasługi za działalność społeczną. Jest Przewodniczącą Koła 
Gospodyń Wiejskich w Jamielniku.  
Wójt otrzymał Złoty Medal Za Długoletnią SłuŜbę.  
- 14 listopada, Wójt brał udział w obchodach 120-lecia Kółka Rolniczego w Nowym 
Mieście Lubawskim.  
- 17 listopada, Wójt uczestniczył w posiedzeniu Gminnego Związku Rolników, Kółek i 
Organizacji Rolniczych i Gminnej Rady Kobiet. 
- 20 listopada, Pani Sekretarz uczestniczyła w spotkaniu z okazji Dni Honorowego 
Krwiodawstwa. 
- 21 listopada odbyły się wybory samorządowe, 
- 24 listopada, brał udział w posiedzeniu Zarządu Komitetu Rozbudowy Szpitala w 
Nowym Mieście Lubawskim, 
- 25 listopada spotkał się z Powiatowym Inspektorem Nadzoru Budowlanego. 
- 28 listopada, w Zespole Szkół w Bratianie, odbył się turniej piłki noŜnej o puchar Wójta 
Gminy, 
- 29 listopada, Dyrektor Gminnej Biblioteki brała udział w konferencji zorganizowanej 
przez Warmińsko-Mazurski Urząd Wojewódzki w Olsztynie, pt. „Regionalny Program 
Rozwoju Bibliotek”. 
- 30 listopada odbyła się I Sesja nowo wybranej Rady. 
- odbyło się równieŜ posiedzenie rady wierzycieli w postępowaniu upadłościowym Firmy 
Humdrex. Gminę reprezentował radca prawny. 
- 1 grudnia, w Bratianie odbyło się wyjazdowe posiedzenie Zarządu Miejsko-Gminnego 
OSP. Ustalono harmonogram zebrań sprawozdawczo-wyborczych. 
- 2 grudnia, Wójt spotkał się z Prezesem Lokalnej Grupy Działania,  
- 5 grudnia odbyła się II tura wyborów wójta, 
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- 6 grudnia, w Szkole Podstawowej w Gwiździnach odbył się Gminny Konkurs 
Matematyczny dla klas I-III.  
- 7 grudnia, Wójt uczestniczył w Zgromadzeniu Związku Gmin Północnego Mazowsza. 
Omawiano sprawę doprowadzenia gazu ziemnego w roku 2011, do Nowego Miasta 
Lubawskiego i Lubawy, od strony Brodnicy,. 
- 7 grudnia, Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej zorganizował spotkanie 
podsumowujące projekt „Szkoła dla rodziców”.  
- 8 grudnia odbył się przetarg na dostawę oleju opałowego do szkół na terenie gminy.  
- 10 grudnia dokonano odbioru sieci kanalizacji sanitarnej w Mszanowie.  
- równieŜ w tym dniu Wójt, wspólnie z nowo wybranym Wójtem uczestniczyli w spotkaniu 
opłatkowym zorganizowanym przez Komitet Rozbudowy Szpitala.  
- Szkoła Podstawowa w Skarlinie i Gazeta Nowomiejska zorganizowały III Gminny 
Konkurs na NajdłuŜszy Świąteczny Łańcuch. Brało udział 5 szkół, wygrała szkoła z Tylic.  
- 12 grudnia, Wójt uczestniczył w spotkaniu opłatkowym w gminie Kurzętnik. Na 
spotkaniu poŜegnano odchodzącą na emeryturę Panią Zofię Andrzejewską – Wójta 
Gminy Kurzętnik. 
- 13 grudnia odbył się przetarg na wyposaŜenie świetlic, oferty złoŜyło 11 firm.  
- 14 grudnia odbył się odbiór boiska „Orlik”, ale ze względu na brak odpowiednich 
dokumentów, odbiór zostanie dokonany ponownie w przyszłym tygodniu. 
 
Wójt złoŜył Ŝyczenia nowo wybranemu Wójtowi i Radzie. 
 
W okresie międzysesyjnym wydał następujące zarządzenia: 

  
- 12.11.2010r. w sprawie Regulaminu przeprowadzania kontroli zarządczej w Urzędzie 
Gminy Nowe Miasto Lubawskie i jednostkach organizacyjnych Gminy Nowe Miasto 
Lubawskie , 
- 15.11.2010r. w sprawie projektu wieloletniej prognozy finansowej z prognozą długu 
gminy na lata 2011-2025, 
- 15.11.2010r. w sprawie projektu budŜetu na rok 2011, 
- 23.11.2010r. w sprawie zmiany budŜetu gminy na 2010r. 
- 24.11.2010r. w sprawie powołania komisji odbioru końcowego i przekazania do uŜytku 
inwestycji p.t. „Budowa sieci kanalizacji sanitarnej grawitacyjnej i tłocznej oraz 
przepompowni ścieków P-1, P-2, P-3 we wsi Mszanowo gmina Nowe Miasto Lubawskie”, 
- 25.11.2010r. w sprawie zasad zwrotu kosztów przejazdu uczniów niepełnosprawnych 
oraz ich rodziców, opiekunów lub opiekunów prawnych z miejsca zamieszkania do 
szkoły lub ośrodka umoŜliwiającego realizację obowiązku szkolnego i obowiązku nauki w 
przypadku zapewnienia dowozu i opieki przez rodziców, opiekunów lub opiekunów 
prawnych, 
- 25.11.2010r. w sprawie upowaŜnienia Pani Marii śuralskiej do załatwiania spraw, do 
których mają zastosowanie przepisy Ordynacji podatkowej, 
- 6.12.2010r. w sprawie powołania komisji odbioru końcowego i przekazania do uŜytku 
inwestycji Budowa  kompleksu boisk sportowych w ramach programu „Moje Boisko-Orlik 
2012” w Bratianie, 
- 8.12.2010r. w sprawie wyznaczenia Zastępcy Gminnego Komisarza Spisowego i 
utworzenia Gminnego Biura Spisowego.  
 
 
Ad 6 
Informację o stanie gminy przedstawił Wójt. Informacja stanowi załącznik nr 3. 
 
Wójt dokonał podsumowania kadencji 2006-2010.  
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W kaŜdej wsi poprawiła się estetyka poprzez budowę chodników, dróg, remiz, świetlic i 
budynków szkolnych. W latach 2007 – 2010 zrealizowano 34 projekty unijne: 
inwestycyjne i w ramach Europejskiego Funduszu Społecznego. Ogólna wartość 
inwestycji to kwota ponad 18 mln. zł., w tym z funduszy unijnych 11,5 mln zł. 
NajwaŜniejsze inwestycje dotyczyły poprawy bazy oświatowej, w roku 2007 oddano do 
uŜytku salę gimnastyczną w Gwiździnach, a w roku 2010 szkołę po remoncie i nową salę 
gimnastyczną w Radomnie, zamontowano windę w szkole w Bratianie. Wybudowano 
boisko w ramach programu „Orlik” w Bratianie.  
W latach 2007-2010 na doŜywianie w szkołach wydatkowano kwotę 1.881 tys. zł., a 263 
tys. w ramach programu „uczeń na wsi”. Dla pracodawców na przyuczenie do zawodu 
przekazano kwotę 924 tys. zł. ZłoŜono łącznie 6 wniosków na kwotę 940 tys. zł.  
W Gminie zarejestrowanych jest 285 przedsiębiorców. W roku 2007 było 118 firm.  
W latach 2007-2010 wybudowano 4,5 km dróg o nawierzchni asfaltowej lub kostki 
brukowej, w tym 1,2 km w Jamielniku, 0,5 km w Bagnie, 1,2 km w Kaczku, 0,5 km w 
Pustkach, 0,5 km w Tylicach. Gmina partycypowała w kosztach budowy dróg 
powiatowych, na odcinku Nowe Miasto Lubawskie- Skarlin 4 km, Tylice – Tylicki 1,1 km, 
Łąki – Nowy Dwór 0,5 km, Chrośle-Radomno 1 km. W Skarlinie, Tylicach i Gwiździnach 
wybudowano parkingi.  
We wszystkich sołectwach są place zabaw. W zakresie kultury wykonano 10 inwestycji 
polegających na remontach kapitalnych świetlic wiejskich: w Mszanowie, Tylicach, 
Chroślu, Pacółtowie, Jamielniku, remont biblioteki w Skarlinie, na kwotę 2,6 mln zł. w tym 
środki unijne 1.450 tys. zł. W Urzędzie Marszałkowskim został złoŜony wniosek o remont 
świetlicy w Lekartach.  
W Gminie działa 7 zespołów Ludowych Zespołów Sportowych, działa Gminna Rada 
Zrzeszenia Ludowe Zespoły Sportowe. Co roku poprawia się wyposaŜenie w sprzęt 
przeciwpoŜarowy i ratowniczy 11 jednostek Ochotniczych StraŜy PoŜarnych działających 
w Gminie.  
W okresie 2006-2010 wydanych zostało 381 decyzji o ustaleniu warunków zabudowy i 
zagospodarowania terenu. Zostało przygotowanych 26 miejscowych planów 
zagospodarowania przestrzennego, do sprzedaŜy jest ponad 200 działek budowlanych 
pod budownictwo mieszkaniowe, usługowe i produkcyjne, w tym 58 z zasobów mienia 
komunalnego.  
W latach 2007-2010 realizowano projekty unijne: 
- w Gminnym Centrum Kultury – 10 projektów,   
- w Gminnym Ośrodku Pomocy Społecznej – 15 projektów,  
- w oświacie - 6 projektów,  
- w Urzędzie Gminy - 12 projektów.  
Łącznie w latach 2007-2010 wydatki majątkowe wyniosły ponad 18 mln zł. W bieŜącym 
roku najwaŜniejszą inwestycją poza zakończeniem budowy szkoły w Radomnie było 
oddanie do uŜytku sieci kanalizacji sanitarnej w Mszanowie, sieci wodociągowej w 
Lekartach i boiska w Bratianie. Jest przygotowana pełna dokumentacja na kanalizację w 
Bratianie, gmina oczekuje na ogłoszenie naboru wniosków. Przygotowanych jest 5 
dokumentacji na budowę lub modernizację dróg gminnych i rozbudowę sieci 
wodociągowych.  
Wójt podziękował wszystkim za współpracę, radnym Ŝyczył trafnych decyzji. Będąc na 
emeryturze będzie wspierał działania radnych.  
W minionych latach Gmina otrzymała wyróŜnienia: 
- co roku jest laureatem konkursu Gmina Fair Play, 
- w ubiegłym roku w rankingu gmin przeprowadzonym przez Rzeczypospolitą, za rok 
2008, Gmina jest na 81 miejscu w Polsce,    
- otrzymała List Pochwalny od Marszałka Województwa za szczególne zaangaŜowanie 
na rzecz realizacji przedsięwzięć objętych działaniem „Odnowa wsi  oraz zachowanie i 
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ochrona dziedzictwa kulturowego”. 
 
 
Ad 7 
Przewodniczący Gminnej Komisji Wyborczej Roman Poniewierski odczytał i wręczył 
zaświadczenie o wyborze nowo wybranemu Wójtowi Tomaszowi Waruszewskiemu. 
 
 
Ad 8 
Ślubowanie Wójta. 
 
Ślubowanie odbyło się w ten sposób, Ŝe Przewodniczący Rady Gminy Roman Biegajski 
odczytał rotę ślubowania, a Wójt powtarzał następujące słowa: 
„Obejmując Urząd Wójta Gminy Nowe Miasto Lubawskie, uroczyście ślubuję, Ŝe 
dochowam wierności prawu, a powierzony mi Urząd sprawować będę tylko dla dobra 
publicznego i pomyślności mieszkańców gminy.”  
Ślubowanie zakończył słowami „tak mi dopomóŜ Bóg”. 
 
Zebrani złoŜyli gratulacje i Ŝyczenia zaprzysięŜonemu Wójtowi. 
 
Wójt podziękował za Ŝyczenia i gratulacje. Stwierdził, Ŝe czuje się zaszczycony i dumny, 
Ŝe przejmuje Urząd z rąk wielce zasłuŜonego pana Wójta i wcześniej Naczelnika Gminy 
Nowe Miasto Lubawskie Pana Romana Trąpczyńskiego.  
Zarówno ja jak i Państwo radni otrzymaliśmy od społeczeństwa mandat do sprawowania 
swojej funkcji. Spłaćmy razem ten społeczny kredyt zaufania cięŜką pracą ponad 
podziałami dla dobra mieszkańców Gminy.  
W demokratycznych wyborach większość mieszkańców opowiedziała się za moją wizją 
rozwoju Gminy. Zwrócił się do Państwa radnych, mieszkańców o zrozumienie i wsparcie 
dla swoich działań. Mój sukces będzie Waszym sukcesem, czego wspólnie  sobie 
Ŝyczmy.  
 
 
Ad 9 
Zapytania i wnioski. 
 
Radny Zbigniew Wiśniewski poruszył sprawę odśnieŜania, Zakład Usług Komunalnych 
wykonuje dobrze i sprawnie, ale nie ma takiej mocy przerobowej i naleŜałoby dokonać 
analizy w celu zwiększenia mocy Zakładu poprzez podwykonawstwo lub rozwaŜyć 
zlecenie rolnikom.  
Wnioskował o przygotowanie się do wiosennych napraw dróg, nagłośnić i rozeznać 
wśród rolników sprawę pozyskania materiału i zakupu kruszarki. 
  
 
Ad 10 
Podjęcie uchwały w sprawie powołania składów osobowych komisji stałych oraz wyboru 
przewodniczących i wiceprzewodniczących komisji. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Roman Biegajski odczytał treść uchwały i poddał pod 
głosowanie. 
 
W głosowaniu, Rada Gminy jednomy ślnie podj ęła uchwał ę nr II/4/10 w sprawie  
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powołania składów osobowych komisji stałych oraz wy boru przewodnicz ących i 
wiceprzewodnicz ących komisji. 
Uchwała stanowi załącznik nr 4. 

 
Ad 11 
Powołanie komisji rewizyjnej. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Roman Biegajski odczytał treść uchwały i poddał pod 
głosowanie. 
 
W głosowaniu, Rada Gminy jednomy ślnie podj ęła uchwał ę nr II/5/10 w sprawie  
powołania komisji rewizyjnej. 
Uchwała stanowi załącznik nr 5. 
 
 
Ad 12 
Podjęcie uchwały w sprawie określenia wynagrodzenia Wójta. 
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, Ŝe po konsultacjach proponuje następującą 
wysokość wynagrodzenia Wójta: 
- wynagrodzenie zasadnicze 5200 zł. 
- dodatek funkcyjny 1700 zł. 
- dodatek specjalny w wysokości 30% łącznego wynagrodzenia zasadniczego i dodatku 
funkcyjnego. 
 
Do propozycji nie zgłoszono uwag. 
 
Przewodniczący odczytał treść uchwały. 
 
W głosowaniu, Rada Gminy jednomy ślnie podj ęła uchwał ę nr II/6/10 w sprawie 
ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy.  
Uchwała stanowi załącznik nr 6. 
 
 
Ad 13 
Informacja Przewodniczącego Rady w sprawie wysokości i zasad  otrzymywania diet 
przez radnych.  
 
Przewodniczący Rady poinformował, Ŝe obecnie obowiązuje uchwała Rady z dnia 8 
grudnia 2009 roku na podstawie, na mocy której radnym przysługuje zryczałtowana 
miesięczna dieta w wysokości:  
- radny – 500,- zł., 
- radnemu pełniącemu funkcję: Przewodniczącego Rady  – 1376,- zł., 
Wiceprzewodniczącego Rady – 700,- zł., Przewodniczącego Komisji – 600,- zł. 
- Miesięczna zryczałtowana dieta radnego ulega zmniejszeniu o 50,- zł. za kaŜdą 
nieobecność w posiedzeniach rady i komisji, nie więcej jednak niŜ o 200,- zł.  

- W przypadku, gdy radny nie bierze udziału w posiedzeniach Rady i Komisji przez 
okres dłuŜszy niŜ 3 miesiące, z przyczyn innych niŜ nieobecność spowodowana 
oddelegowaniem radnego na wyjazd słuŜbowy oraz udział radnego w pracach innych 
organów lub instytucji wynikających z uchwał Rady Gminy, miesięczna dieta 
przysługująca radnemu wynosi 20,- zł.  
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- JeŜeli sesja rady i posiedzenie komisji odbywają się tego samego dnia, to nieobecność 
na posiedzeniach w tym dniu traktowana jest jako jedna. 
- Nie uznaje się za nieobecność absencji spowodowanej oddelegowaniem radnego na 
wyjazd słuŜbowy oraz udział radnego w pracach innych organów lub instytucji 
wynikających z uchwał Rady Gminy. 
- Dieta za kaŜdy miesiąc kalendarzowy wypłacana jest przelewem na wskazany 
rachunek bankowy, lub płatna jest w kasie Urzędu Gminy w terminie do 10-tego dnia 
następnego miesiąca. 
 
Zaproponował, aby tej uchwały nie zmieniać, inne propozycje rozpatrzymy na następnej 
Sesji. Uchwała obowiązuje na czas nieokreślony.  
 
Przewodniczący zaproponował, aby Komisje zebrały się na posiedzeniach w 
najbliŜszych dniach w celu omówienia projektu budŜetu na 2011 rok.  
 
 
Ad 14 
Odpowiedzi na zapytania i wnioski: 
 
Wójt odpowiedział radnemu Wiśniewskiemu w sprawie odśnieŜania dróg. W ocenie 
Wójta odśnieŜanie nie funkcjonuje najlepiej, porozmawia w tej sprawie z Panem 
Oelbergiem, który koordynuje te działania. W przyszłości trzeba zastanowić się nad 
systemowym rozwiązaniem problemu. Będziemy czynić starania, aby doraźnie w tym 
roku poprawić.   
 
Przewodniczący Rady poinformował, Ŝe Urząd Skarbowy organizuje spotkanie w 
sprawie wypełniania oświadczeń majątkowych. Spotkanie odbędzie się 15 grudnia w 
Urzędzie Miejskim.  
 
Sekretarz Gminy i radca prawny omówili terminy składania oświadczeń i główne zasady 
wypełniania. 
 
 
Ad 15 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący Rady Roman Biegajski 
zamknął obrady II Sesji Rady Gminy Nowe Miasto Lubawskie z/s w Mszanowie. 
 
 
 
 
sekretarz obrad                                                           Przewodniczący Rady Gminy 
 
Zdzisław DomŜalski                                                       Roman Biegajski 
 
 
 
 


